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       Rekenkamercommissie Buren 
 

 
 

 
Aan de Raad van de gemeente Buren                              
 
 
Betreft: Aanbiedingsbrief Rekenkamercommissie 
      Quick scan Nazorg 
 
Datum:    4 juni 2019 
 
 
 
Geachte leden van de raad, 
 
 
 
Hierbij bieden wij u ons rapport aan getiteld Quick scan Nazorg. 
 
Wij vinden het belangrijk te monitoren wat er wordt gedaan met onze aanbevelingen die door 
uw raad zijn overgenomen. Immers, een rekenkamerrapport dat in de la blijft liggen mist zijn 
impact. 
Om te kunnen beoordelen in hoeverre onze rapporten bijdragen aan de controlerende en kader-
stellende rol van de raad, is het belangrijk om na te gaan wat er precies met de aanbevelingen 
gebeurt. Dat is de reden dat wij vorig jaar hebben besloten een quick scan uit te voeren naar de 
implementatie van de aanbevelingen uit vijf onderzoeken, uitgevoerd tussen 2014 en 2016. De 
quick scan is uitgevoerd door onderzoekbureau Necker van Naem. 
 
Het gaat dan om de aanbevelingen van de volgende 5 rapporten: 

 Uitvoering en controle van de Omgevingsdienst Rivierenland (2014) 
 Kostendekkendheid van de leges 2015 van de gemeente Buren (2015) 
 Onderzoek naar het besluitvormingsproces van de Prins Willem Alexanderschool in 

Beusichem (2015) 
 Quick scan Informatieveiligheid (2016) 
 Quick scan Personeelsbeleid Buren (2016). 
 
Ons doel was om met dit onderzoek een antwoord te krijgen op de volgende centrale 
onderzoeksvraag: 

 
Op welke wijze zijn de in de periode 2014-2016 door de raad overgenomen aanbevelingen 
van de rekenkamercommissie uitgevoerd en met welk effect? 
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Het conceptrapport is in de procedure ambtelijk hoor en wederhoor op de feiten getoetst. 
Daarna is het rapport aangevuld met onze aanbevelingen en in de procedure bestuurlijk hoor 
en wederhoor voorgelegd aan het college van Burgemeester en Wethouders voor een reactie. 
De bestuurlijke reactie op ons rapport treft u aan bij dit rapport. Wij hebben in ons Nawoord 
gereageerd op de bestuurlijke reactie. 
 
Op grond van de bevindingen zijn conclusies en aanbevelingen opgesteld. 
In het onderzoeksrapport zijn op pagina 5 en 6 de conclusies vermeld. Voordat de centrale 
onderzoeksvraag is beantwoord, zijn 6 deelvragen beantwoord.  
 
 
De centrale onderzoeksvraag is op pagina 5 beantwoord als volgt: 
 

Uit de quick scan blijkt dat de doorwerking van de onderzoeken groot is, maar we zien 
tegelijkertijd ook dat de raad ‘het instrument’ rekenkamercommissie beter kan benutten om 
daarmee zijn kaderstellende en controlerende rol te versterken. 

 
 
Wat betreft de implementatie van de aanbevelingen kan het volgende overzicht worden 
gegeven: 
 

Type doorwerking Aantal Percentage 
Doorwerking heeft plaatsgevonden 17 55% 
Doorwerking heeft gedeeltelijk plaatsgevonden of de beoogde 
verbeterslag is op een andere wijze tot stand gekomen 

4 13% 

Doorwerking heeft niet plaatsgevonden 1 3% 
De doorwerking is niet navolgbaar 9 29% 
Totaal 31 100% 

 

 
Conclusies 
 
1. Groot draagvlak voor de rekenkameraanbevelingen 
De onderzoekers concluderen op basis van de politieke besluitvorming over de rapporten van de reken-
kamercommissie, dat er groot draagvlak bij de raad is voor de aanbevelingen. Voor het overgrote deel 
worden rekenkameraanbevelingen – in de onderzochte periode – in een raadsbesluit overgenomen en in 
een aantal gevallen aangevuld door de raad. 
 

2. Het college heeft een proces ingericht om de voortgang van de aanbevelingen - gericht  
    aan het college - te monitoren  
Op het moment dat de gemeenteraad de aanbevelingen van de rekenkamercommissie besluit over te 
nemen, komen deze aanbevelingen systematisch in iedere begroting en jaarverslag terug bij de raad. De 
raad wordt in de paragraaf bedrijfsvoering geïnformeerd over het proces, de invulling en resultaten van 
de uitvoering van vastgestelde aanbevelingen. Dit proces stelt zowel het college als de raad in staat om 
(bij) te sturen en de controleren op de voortgang. Wel is het zo dat het college de aanbevelingen 
parafraseert of slechts enkele aanbevelingen aanhaalt om over de voortgang te rapporteren. Het is 
daarmee niet duidelijk wat er met het totaal aan aanbevelingen gebeurt en of sommige aanbevelingen 
niet worden opgepakt. Daarnaast vormen de aanbevelingen gericht aan de raad, geen onderdeel van 
deze rapportage. 
 

3. Bijna zeventig procent van de aanbevelingen is geheel of gedeeltelijk geïmplementeerd 
Voor 55% van de aanbevelingen geldt dat ze geïmplementeerd zijn en de beoogde verbeterslag is 
gerealiseerd. Voor nog eens 13% geldt dat de aanbevelingen gedeeltelijk of op een alternatieve wijze is 
gerealiseerd. Voor een aantal aanbevelingen (29%) hebben de onderzoekers niet kunnen vaststellen wat 
er mee is gebeurd na het raadsbesluit.  
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Het gaat hier in bijna alle gevallen om aanbevelingen gericht aan de raad (acht van de negen 
aanbevelingen). Bij één aanbeveling hebben de onderzoekers vastgesteld dat doorwerking niet heeft 
plaatsgevonden. Het gaat hier om de formele uitvoering van een toezegging van het college aan de raad 
inzake de Prins Willem Alexander School. 

 

4. De raad stuurt en controleert niet op de aanbevelingen gericht aan de raad 
De implementatie van de aanbevelingen die aan de raad worden gedaan, is in veel gevallen niet 
navolgbaar. Deels wordt dit veroorzaakt door het feit dat er geen proces is ingericht dat de implementatie 
waarborgt en monitort. Daarmee ontbreekt het aan informatie om te kunnen beoordelen of de beoogde 
verbeterslag is gerealiseerd. Daarnaast gaat een deel van de aanbevelingen over rolneming, zoals in het 
samenspel met het college of het stellen van duidelijke, realistische kaders. Dit zijn aanbevelingen die 
niet in één keer gerealiseerd kunnen worden, dat vraagt een hele ontwikkeling en leerproces. Op basis 
van deze quick scan en de beschikbare informatie kunnen de onderzoekers geen oordeel vellen over de 
status van deze aanbevelingen. 
De organisatie kon voor een aantal aanbevelingen wel aangeven welke stappen zijn gezet. Het initiatief 
heeft hiervoor echter niet navolgbaar bij de raad gelegen. 

 
Deze conclusies zijn voor ons aanleiding u de volgende aanbeveling te doen: 

Aanbeveling  

Aan de raad en het college  
 
Organiseer duidelijk navolgbaar zicht op de uitvoering van de aanbevelingen gericht aan 
de raad zelf en aan het college van burgemeester en wethouders. Wij geven de raad in 
overweging om het college te verzoeken hierin het initiatief te nemen om te komen tot 
een werkbare oplossing. 
 
Toelichting: 
Het college is belast met de uitvoering van de door de raad opgedragen taken. Via de portefeuille-
verdeling is duidelijk wie binnen het college verantwoordelijk is voor welke gemeentelijke taak. 
Zodra wij in een onderzoek vaststellen dat een onderdeel van een taak kan worden verbeterd dan doen 
wij een aanbeveling. Wij hebben bij veel rapporten in de aanbevelingen onderscheid gemaakt in 
aanbevelingen voor de raad en voor het college van burgemeester en wethouders. Dit onderscheid heeft 
naar nu blijkt ten onrechte geleid tot het niet volledig uitvoeren van onze aanbevelingen met name aan de 
raad. Dit moet dus anders en worden verbeterd. 
 
De huidige verantwoording in de paragraaf bedrijfsvoering van de begroting en het jaarverslag is een 
mooi overzicht op basis waarvan college en raad kunnen (bij)sturen en controleren. Dit overzicht wordt 
verbeterd als alle aanbevelingen aan de raad en het college hierin worden opgenomen. Zo raakt geen 
enkele aanbeveling/deel van het raadsbesluit uit het zicht.  
 
In samenwerking met de griffie kan in het vervolg worden bekeken op welke manier het voorgestelde 
raadsbesluit tekstueel nog meer concreet en sturend kan worden geformuleerd. Dat kan door bijvoor-
beeld heldere afspraken - volgens het SMART–principe -  op te nemen over de planning, de werkwijze in 
het oppakken van de aanbeveling en de momenten van de voortgangsrapportages. Ook kan er specifiek 
aandacht zijn voor de “eigenaar” van het opvolgen van de aanbevelingen: is dat de raad of het college 
(en specifiek de portefeuillehouder)? 
Bij de informatievoorziening aan de raad is het voor de raad belangrijk dat niet alleen wordt aangegeven 
dat een aanbeveling is uitgevoerd, maar ook hoe de aanbeveling is afgewikkeld en waar dat dan uit blijkt. 

 
Wij vertrouwen erop dat wij u hiermee voldoende hebben geïnformeerd. 

 
Hoogachtend, 
Rekenkamercommissie Buren, 
H.J.F.L. Meeuwsen  MBA AC (voorzitter) 
Drs. P.J.J. Bremmer 
R.F.J. Spelier  MSc 
W. van Beem, ambtelijk secretaris 
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De leden van de rekenkamercommissie 
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behandeld door: 
bijlage(n): 
onderwerp:

Z.012572/D.036177 
H. van Wijk

Bestuurlijke reactie op concept rapportage 
'Quick scan Nazorg’

Maurik, 8 juli 2019

verzonden: . g jy|_| 2Q19

Geachte leden van de rekenkamercommissie,

De rekenkamer verzoekt het college te reageren op de concept rapportage ‘Quick scan 
Nazorg’. Middels deze brief willen wij van de gelegenheid gebruik maken een bestuurlijke 
reactie te geven op de conceptrapportage.

Het college waardeert de aanpak waarbij de rekenkamer in dit vervolgonderzoek nagaat wat 
er terecht is gekomen van de aanbevelingen uit eerder onderzoek. Wij zijn immers een 
lerende organisatie en willen onszelf continu blijven verbeteren. We zijn dan ook verheugd om 
te lezen dat de doorwerking van de onderzoeken groot is (bijna zeventig procent) en het 
merendeel van de aanbevelingen zijn doorgevoerd en worden gemonitord in de organisatie.

Echter, er worden enkele aandachtspunten aangegeven. We hebben altijd op hoofdlijnen over 
de voortgang van de aanbevelingen van de rekenkamercommissie gerapporteerd in de 
begroting en in het jaarverslag. Dit was en blijft een bewuste keuze van ons; de jaarstukken 
zijn immers algeheel kader stellend. Deze lijn blijven we doorzetten. Tijdens bijvoorbeeld 
aparte commissievergaderingen gaan we dieper of puntsgewijs in op de voortgang van 
aanbevelingen per rapport.
Daarnaast zien we de uitdaging dat de aanbevelingen richting de raad beter opgepakt kunnen 
worden en dat de raad meer kan sturen op de aanbevelingen en de controle daarop. Als 
college staan we open voor een overleg met de gemeenteraad hierover.

Per onderzoek zullen we hieronder nog kort ingaan op de verschillende aspecten die worden 
aangestipt in de rapportage ‘Quick scan Nazorg’.

Uitvoering en controle van de Omgevingsdienst Rivierenland (2014)
Zowel de gemeente Buren als de ODR hebben stappen gemaakt ter verbetering van de 
controle en sturingsmogelijkheden. We zijn content dat dit terug te zien is in de quick scan. In 
de afgelopen jaren hebben wij echter geen nieuwe Gemeenschappelijke Regeling opgericht, 
waardoor we een aantal doorwerkingen, die we voornemens waren, niet hebben kunnen 
toepassen. In de quick scan komen deze dan ook naar voren als ‘niet navoigbaar’.
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Kostendekkendheid van de leges 2015 van de gemeente Buren (2015)
Het is goed om te zien dat onze kostendekkenheidpercentage niet boven de 100% uitkomt en 
dat alle aanbevelingen zijn doorgevoerd.

Onderzoek naar het besluitvormingsproces van de Prins Willem Alexanderschool in 
Beusichem (2015)
We willen de rekenkamercommissie aangeven dat we met de nieuwe inrichting van de 
ambtelijke organisatie een kwaliteitsslag willen maken in processen als besluitvorming en 
informatievoorziening richting te raad. Daarbij willen we investeren op meer inzicht in de 
consequenties van financiele keuzes en mogelijke scenario’s. Over het scherper formuleren 
van moties en amendementen staat het college open voor overleg met de raad.

Quick scan Informatieveiligheid (2016)
Zoals eerder aangegeven zullen we ons in het vervolg ook richten op meer dan alleen de 
technische aspecten. Dat we dit niet hebben vermeld in de rapportages, betekent echter niet 
dat hier geen aandacht voor is geweest. Rondom informatieveiligheid zullen we altijd blijven 
ontwikkelen; het is een werkveld dat in beweging blijft.

Quick scan Personeelsbeleid Buren (2016)
Op de verbetering van het personeelsbeleid zijn de afgelopen jaren goede stappen gezet. Zo 
is het strategisch personeelsbeleid opgesteld. Er wordt echter opgemerkt dat de belangrijkste 
indicatoren voor de verantwoordingsinformatie over het P&O beleid niet aan de voorkant zijn 
afgestemd door raad en college. De inhoudelijke opzet is besproken en afgestemd met de 
kwaliteitscommissie en iedere tweemaandsrapportage gaat ter informatie en/of vaststelling 
naar de raad na vastgesteld te zijn door het college.

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geinformeerd.

Hoogachtend,

"geme^ster en wethoudefs^n Bureft
Det»lieeccei

van Wamel-Geene



   REKENKAMERCOMMISSIE BUREN 

 
 
 
Aan de Raad van de gemeente Buren 
 
 
 
Maurik,   19 juli 2019 
 
Betreft:  Nawoord Rekenkamercommissie bij het rapport 

“Quick scan Nazorg” 
 
 
 

Geachte leden van de Raad, 
 
 
Wij hebben met tevredenheid kennis genomen van de bestuurlijke reactie van het college van  
Burgemeester en Wethouders, omdat onze aanbeveling wordt overgenomen.  
Uit de positieve reactie van het college begrijpen wij dat het college het initiatief neemt om over de 
uitvoering van de aanbeveling in gesprek te gaan met uw raad. Graag worden wij op de hoogte 
gehouden van deze gesprekken tussen uw raad en het college en de voortgang daarvan. 
 
Het college wil met de nieuwe inrichting van de ambtelijke organisatie een kwaliteitsslag maken in 
processen als besluitvorming en informatievoorziening richting de raad. In dat verband vinden wij het  
een gemiste kans dat het college geen inhoudelijke reactie geeft op de derde conclusie in de 
aanbiedingsbrief van 4 juni 2019, waar geschreven is dat een formele toezegging van het college aan 
de raad over de Prins Willem Alexanderschool nog niet is uitgevoerd.  
 
Wij vertrouwen erop dat wij u met dit nawoord voldoende hebben geïnformeerd. 
 
 
Hoogachtend, 
 
De Rekenkamercommissie Buren, 
H.J.F.L. Meeuwsen  MBA  AC, voorzitter 
drs. P.J.J. Bremmer 
R.F.J. Spelier  MSc 
W. van Beem, ambtelijk secretaris  
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